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Novi Pazar - Predstavnici Bo{nja~-
kog nacionalnog ve}a (BNV) uru~ili
su diplome „Muhamed Hevai Usku-
fi“ i „Avdo Me|edovi}“ prvoj gene-
raciji u~enika koji su osnovno obra-
zovanje zavr{ili na bosanskom jezi-
ku. Diplome „Muhamed Hevai Us-
kufi“ dobili su u~enici koji su posti-
gli dobar uspeh u u~enju i vladanju
u nastavi na bosanskom jeziku, a di-
plome „Avdo Me|edovi}“ dodeljene
su svim u~enicima koji su osmogo-
di{nje {kolovanje zavr{ili na mater-
njem jeziku.

Priznanja BNV dodeljena su
osnovnim {kolama „Avdo Me|edo-
vi}“ u Novom Pazaru, „Rifat Bur-
d`ovi} Tr{o“ u Tutinu i „12. decem-
bar“ u Sjenici. Osnovno obrazovanje
na bosanskom jeziku zavr{ilo je
1.532 u~enika u ove tri op{tine. Pret-
hodno je nacionalne diplome dobilo
osamdesetak u~enika Gimnazije ko-
ji su srednjo{kolsko obrazovanje za-
vr{ili na bosanskom jeziku. Obrazo-
vanje na bosanskom jeziku, u san-

d`a~kim {kolama, u redovnu nasta-
vu uvedeno je {kolske 2013/2014.
godine. Najvi{e bo{nja~ke dece

obrazuje se na maternjem jeziku u
pred{kolskim ustanovama, osnov-
nim i srednjim {kolama u Novom

Pazaru, Tutinu i Sjenici. Prema po-
dacima BNV, obrazovanjem na bo-
sanskom jeziku u sand`a~kim op{ti-

nama obuhva}eno je 86% bo{nja~ke
dece u pred{kolskom, osnovnom i
srednjem obrazovanju. S. N. 

Diplome za osnovce koji su zavr{ili {kolu na bosanskom jeziku

Priznanje za dobar uspeh i vladanje
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Osnovci dobili nacionalne diplome
za dobar uspeh i vladanje

Nova Varo{ - Biblioteka „Jovan To-
mi}“ u Novoj Varo{i po~ela je akciju
prikupljanja starih fotografija kako bi
pomogla da se deo pro{losti i tradicije
Starog Vlaha otrgne od zaborava. Po-
ziv mati~ne knji`evne riznice nije os-
tao bez odjeka. Ve} je prikupljeno vi{e
od 400 starih fotografija i razglednica. 

Sude}i prema odli~nom odzivu,
na{i sugra|ani, kao i Novovaro{ani

rasuti {irom matice i rasejanja, sa
blagonaklono{}u su do~ekali javni
poziv Biblioteke i sa puno entuzija-
zma po~eli da preturaju i prebiraju
po porodi~nim albumima, ormani-
ma, tavanima... Stare fotografije, kao
svojevrsna svedo~anstva minulih
vremena, sti`u sa svih strana, a na
njima su raznoliki motivi. Od poro-
di~nih okupljanja, razli~itih svetko-

vina, sabora, objekata narodnog gra-
diteljstva, starinskih enterijera, pre-
ko narodne no{nje i starogradske
odore, do |a~kih sastanaka i rasta-
naka, ̀ ivopisnih panorama sa staro-
vla{kih planina i iz klisure Uvca...
Najstariji dosada prilo`eni doku-
ment jeste razglednica Nove Varo{i
iz 1904. godine. R. P.
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Biblioteka u Novoj Varo{i traga za starim fotografijama 

Svedo~anstva prohujalog vremena 
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Prijepolje - Prema dnevnom redu koji je
predlo`ila predsednica Stana Markovi}, od-
bornici }e na desetoj sednici Skup{tine op{ti-
ne Prijepolje, koja je zakazana za ponedeljak,
3. jula, razmatrati deset ta~aka, me|u kojima
su neke od vitalnog zna~aja za ̀ ivot i aktivno-
sti ove sredine. Uo~ljivo je da }e u fokusu,
ipak, biti Javno komunalno preduze}e „Lim“. 

Predvi|ene su ~ak tri ta~ke koje se direkt-
no odnose na delatnosti i budu}nost ovog
preduze}a koje se nalazi u veoma te{koj situ-
aciji, sa velikim dugom i nepovoljnom ka-
drovskom strukturom zaposlenih ~iji je broj
naglo pove}an poslednjih nekoliko godina.
Pored izve{taja o radu i to za samo tri ovogo-
di{nja meseca, koji se odnosi na uskla|enost
planiranih i realizovanih aktivnosti, bi}e re~i
i o srednjoro~nom planu poslovne strategije i
razvoja JKP „Lim“ do 2020. godine kao i du-
goro~nije strategije do 2024. godine.

Na desetom zasedanju, odbornici }e raz-
matrati izve{taje o radu Op{tinske uprave i
Op{tinskog ve}a u 2016. godini kao i infor-
macije o stanju privrede u 2016. i problemi-

ma poljoprivrede u 2017. godini. Usledi}e i
razre{enje prethodnih i imenovanje novih
~lanova Upravnog odbora Pred{kolske usta-

nove „Mi{a Cvijovi}“ odnosno nekih odbora
Skup{tine op{tine kao i ~lanova Izborne ko-
misije op{tine Prijepolje. I. H. D

Pljevlja, najve}i crnogorski industrijski centar, poznat
po rudnom i {umskom bogatstvu u kome posluju TE
Pljevlja i Rudnik uglja, dva privredna subjekta toliko
zna~ajna za funkcionisanje energetskog sektora u dr-
`avi. Na osnovu ovakvih ~injenica sasvim bi bilo logi~-
no izvesti zaklju~ak da se grad sa takvim ekonomskim
preduslovima razvio u savremenu i bogatu gradsku
sredinu. Me|utim, umjesto po bogatstvu koje je zao-
bi{lo grad i obi~ne gra|ane, Pljevlja su u dana{nje vri-
jeme poznata kao jedna od najve}ih ekolo{kih „crnih
ta~aka“ Evrope.

Na katastrofalnu ekolo{ku i zdravstvenu situaciju u
Pljevljima pored {tetnog uticaja velikih industrijskih
zaga|iva~a uti~u i klimatske osobeno-
sti sa dosta maglovitih dana, ge-
ografske karakteristike, za-
tim oko 5000 individualnih
lo`i{ta koja ve}inom kori-
ste ugalj kao energent,
nekoliko desetina kotlar-
nica i industrijske deponi-
je jalovine. Sve to zajedno
uti~e da u Pljevljima umje-
sto 35 dana u godini sa dozvo-
ljenim prekora~enjima {tetnih ma-
terija u vazduhu nadle`ne institucije registruju i pre-
kora~enja i do 200 dana u godini. Posebno zabrinjava
~injenica da je u zimskom periodu za vrijeme grejne
sezone skoro svaki dan na mjese~nom nivou sa sred-
njim dnevnim prekora~enjima suspendovanih PM 10
{tetnih ~estica u vazduhu ~ije je prisustvo u vazduhu,
po satu i po 15 puta ve}e od dozvoljenih parametara. 

Pored toga veliki je broj dana sa prekora~enjima jo{
opasnijih PM 2,5 suspendovanih ~estica i prisustvo
kancerogenog benzoapirena ~ije je prisustvo u vazdu-
hu vi{e puta ve}e od dozvoljenih parametara. Uz to su
zabilje`ena i satna prekora~enja sumpor dioksida ~ak
i iznad granice upozorenja gra|ana u iznosu preko 500
mikrograma po m kubnom. 

U skladu sa tako te{kom ekolo{kom situacijom
nadle`ni dr`avni organi su donijeli „Plan kvaliteta va-
zduha za op{tinu Pljevlja“ za period od 2013 do 2016.
godine koji je dao izuzetno lo{e rezultate jer se pored
kratkoro~nih mjera koje se odnose na primjenu eko-
lo{ki prihvatljivijih energenata (briketa i peleta) nije ni-
{ta zna~ajnije uradilo na ubla`avanju te{ke ekolo{ke i
zdravstvene situacije u gradu. Srednjoro~ne mjere (iz-
gradnja mini toplane) i dugoro~ne (izgradnja drugog
bloka TE Pljevlja, sa eventualnom toplifikacijom gra-
da) ostale su samo mrtvo slovo na papiru. 

Gra|anima Pljevalja ostaje nada da }e dr`ava Crna
Goru u skladu sa otvaranjem pristupnog poglavlja 27
za pristupanje EU koji se odnosi na `ivotnu sredinu i
klimatske promjene, kona~no rije{iti da u zna~ajnijoj
mjeri po~ne rje{avati ovu problematiku. Ono {to }e
predstavljati problem je ~injenica da je za zatvaranje
ovog poglavlja potrebno oko 1,5 milijardi evra koje dr-
`ava mora da obezbjedi ve}inom iz vlastitih izvora.
Ako znamo da dr`ava jedva krpi i vlastiti bud`et, ova
~injenica ne daje mogu}nost za optimizam. 

Ono {to je sigurno je da }e gra|ani Pljevalja do iz-
gradnje drugog bloka TE Pljevlja i stvaranja uslova za
toplifikaciju grada kao jedinog pravog na~ina za rje{a-
vanje te{ke ekolo{ke i zdravstvene situacije u gradu, ̀ i-
vljeti u uslovima izuzetno opasnim za vlastito zdravlje,
izme|u ostalog i zbog toga {to decenijama unazad dr-
`avni organi nisu u zna~ajnijoj mjeri ni{ta ~inili na rje-
{avanju ovog problema koji ̀ ivot zna~i.

Autor je gra|anski aktivista iz Pljevalja

LI^NI STAV

Pi{e: Kemal Pajevi}

Pljevlja, ekolo{ki
kazamat Evrope
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Nezadovoljni akcionari AD „Vunko“

Sumnjiva prodaja nekretnina
Bijelo Polje - Akcionari koji posjeduju vi{e

od ~etrdeset odsto vlasni{tva u AD „Vunko“
podnijeli su prigovor na prodaju nekretnina
tog preduze}a u ste~aju, nakon {to je imovina
prije par dana u Privrednom sudu prodata za
2.250.000 evra.

U saop{tenju dostavljenom medijima pi{e
da je ste~ajni upravnik Radojica Grba oglasio
javno nadmetanje za prodaju imovine AD

‘’Vunko’’ u ste~aju sa po~etnom licitacionom
cijenom od 2.250.000 evra, a da u informaci-
ji ste~ajnog upravnika nema detaljnog opisa
imovine koja se prodaje {to je u direktnoj su-
protnosti sa Zakonom. „Vunko se nalazi na
katastarskoj parceli ~ija ukupna povr{ina iz-
nosi 106.000 metara kvadratnih a od toga
36.000 metara kvadratnih je pod objektima.
Vrijednost po kojoj je raspisana licitacija ne-

kretnina AD“ Vunko“ u ste~aju, nad kojima
nijesu rije{eni imovinsko pravni odnosi je 20
evra po metru kvadratnom iako je poznato da
se cijena nekretnina u industrijskoj zoni kre-
}e u prosjeku od 150 - 200 evra po metru kva-
dratnom“, isti~u akcionari. Biv{i radnici ovog
nekada{njeg bjelopoljskog tekstilnog giganta,
njih 330, vi{e od deceniju ~ekaju naplatu po-
tra`ivanja vrijednih 841.000 evra. C.D. 

Uz bojkot SDP i BS, odr`ana sjednica SO Petnjica

Izabran novi predsjednik
i usvojen zavr{ni ra~un 

Petnjica - Bez prisustva odbornika Socijal
demokratske partije i Bo{nja~ke stranke, u
sredu je odr`ana sjednica Skup{tine op{tine
Petnjica, na kojoj je, pored ostalog, usvojen za-
vr{ni ra~un i Erol Muratovi} (Demokratska
partija socijalista) izabran za predsjednika lo-
kalnog parlamenta. Muratovi} }e na toj funk-
ciji zamijeniti Adnana Muhovi}a iz Bo{nja~ke
stranke, koji je smijenjen prije nekoliko mje-
seci zbog izjava o Njego{u. Muhovi}eva smje-
na predstavlja kulminaciju nesuglasica BS i
DPS u Petnjici, mada su ove partije koalicioni
partneri u Vladi Crne Gore. 

Izvjestilac Ziko Alilovi} je elaborirao bud`et
za 2016. stavku po stavku, a rasprave o ovoj
ta~ki nije ni bilo. Predsjednik op{tine Samir
Agovi} rekao je da je lokalna uprava imala ob-
zira kada je u pitanju tro{enje novca, da je od-
govorno radila ~emu je najbolji pokazatelj iz-
vje{taj, koji su odbornici usvojili. Usvojen je i
izvje{taj o radu predsjednika op{tine Petnjica.
Direktor TO Re{ad Muratovi} je najavio aktiv-

nosti za naredni period, ali se osvrnuo i na na-
stavljanje zapo~etih. Predlog Odluke o dava-
nju saglasnosti na Plan i Program rada TO
Petnjica i finansijski plan za 2017. god je tako-
|e jednoglasno usvojen. Odbornici su bili jed-
noglasni i pri glasanju „za“ Odluku o dopuni

odluke o nekategorisanim putevima na pod-
ru~ju Op{tine Petnjica. Predsjednik op{tine
Samir Agovi} je, odgovaraju}i Muharemu
Adrovi}u, rekao da je planirana modernizaci-
ja lokalnih putnih pravaca i da je za tu svrhu

dodijeljeno 1.500 metara asfalta {to nije do-
voljno, pa }e vjerovatno biti raspisan i tender
kako bi vi{e puteva bilo ura|eno. Usvojeni su
i program javnih radova u op{tini Petnjica,
predlog lokalnog akcionog plana za rodnu
ravnopravnost, a Mithad Cikoti} je imenovan
za direktora Komunalnog preduze}a.

Bo{nja~ka stranka je saop{tila da ne prisu-
stvuje sjednici jer smatraju da SO radi nelegal-
no i da je pretvorena u „pijacu“. „@alosno je
sto je za predsjednika Skup{tine izabrano lice
koje je akter „afere snimak“, {to dovoljno go-
vori o DPS-u. Ovom prilikom pozivamo tu`i-
la{tvo da {to prije rije{i probleme vezane za
„aferu snimak“ koje se ti~u zloupotrebe resur-
sa i kupovine odbornika od strane DPS-a. Bo-
{nja~ka stranka tako|e o~ekuje od Upravnog
suda Crne Gore, da {to prije postupi po tu`bi
podnijetoj od strane BS-a, kako bi se {to prije
zadovoljila pravda i prekinula farsa i rad ova-
ko sklepane skup{tinske ve}ine“, saop{tila je
petnji~ka BS. C. D.

Nova zgrada 
Sjednica lokalnog parlamenta prvi put je

odr`ana u novoj administrativnoj zgradi Op-
{tine Petnjica. Nova zgrada je otvorena 5.
maja ove godine, a odbornici su bili zado-
voljni novim ambijentom i uslovima rada. 

U ponedeljak deseta sednica Skup{tine op{tine Prijepolje

Javno komunalno preduze}e u fokusu
Na dnevnom redu 10 ta~aka: 
Odbornici prijepoljskog parlamenta

Danas i sutra prijemni na Dr`avnom univerzitetu u Novom Pazaru

Vi{e mesta nego kandidata
Novi Pazar - Budu}i studenti Dr`avnog univerziteta u Novom Pa-

zaru danas i sutra pola`u prijemni ispit. Prema upisnoj kvoti koju je
odobrila Vlada Srbije, na 22 studijska programa, mesta ima za 1.160
bruco{a. Informativna slu`ba ove visoko{kolske ustanove je saop{ti-
la da je za osnovne studije konkurisalo 1.025 kandidata. Najvi{e zain-
teresovanih ima za programe vaspita~ u pred{kolskim ustanovama,

arhitektura, biologija i rehabilitacija i dva nova studijska programa
softversko in`enjerstvo i poslovna informatika. Kona~na rang lista bi-
}e poznata 5. jula. Od 1.160 slobodnih mesta, 755 je bud`etskih i 305
samofinansiraju}ih. Cena {kolarine za samofinansiraju}e studente
ostala je ista kao prethodnih godina i kre}e se od 50.000 - 60.000 di-
nara u zavisnosti od studijskog programa. S. N.
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Ovaj prilog sufinansira
grad Novi PazarNOVI PAZAR DANAS
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Svake godine kad do|e vreme male mature, ova ~ar{ija izbije na „vi|enije“mesto. Re-
zultati poka`u da u klupama sedi sve odlika{ do odlika{a. Testovi ura|eni za najvi{e ocene.
Na klupe za prozivke odmah se sme{taju de`urni nastavnici. Malo za?mure, malo progle-
daju kroz prste. I svi postaju „odlika{i“ za upis u srednju {kolu. Posebna je pri~a „kalemlje-
nje“ uspeha po meri |a~kih roditelja. Kec se lako pretvara u ~etvorku, dvojka u peticu. Kan-
didati za ponavljanje rezultata, o~as posla dobijaju pozitivne ocene. Svi budu zadovoljni. A,
i kako bi se priznalo da su lo{iji od kolega iz drugih {kola. Krajevi {kolskih godina se repri-
ziraju. @elja za nastavak {kolovanja mnogo. Mesta malo. Najlak{e je formirati nova ode-
ljenja u „atraktivnim“ {kolama. Drugi smerovi ostaju prazni, a neki „odlika{i“ i ne presko-
~e u srednju {kolu. I {to bi, kad na svakom }o{ku ih vrebaju brzometne srednje {kole. Fri-
zerka ili tekstilna radnica za?as postaju medicinske sestre. S. N. 

Novi Pazar - Postalo je izve-
sno da }e Novi Pazar slede}e
godine dobiti novu zgradu Hit-
ne pomo}i. Gra|evinske rado-
ve izvodi}e novopazarsko pred-
uze}e „Elmir“, koje je pobedilo
na tenderu. Ministarstvo finan-
sija Srbije, ove godine u aprilu,
raspisalo je tender za izvo|a~a
radova, na kojem su u~estvova-
le jo{ ~etiri gra|evinske kompa-
nije. Najbolji ponu|a~ bilo je
privatno gra|evinsko preduze-

}e iz ovog grada.  Zgrada Hitne
pomo}i gradi}e se odmah do
Doma zdravlja. Investicija je
vredna 800 hiljada evra. Sred-
stva 680 hiljada evra, obezbedi-
}e razvojni program Evropski
PROGRES, koji finansiraju
Evropska unija i Vlada [vajcar-
ske, a ostatak grad Novi Pazar.
Hitna pomo} u Novom Pazaru
sada radi u sku~enom prostoru
jednog dela Doma zdravlja. No-
va Hitna pomo} ima}e svoju

zgradu izgra|enu i opremljenu
po savremenim standardima.
U izve{taju o dodeljivanju posla
navodi se da je Gra|evinsko
preduze}e „Elmir“ osnovano
2005. godine i 2013. 2014 i
2015. godine ostvarivalo je pro-
fit iznad 11 miliona dinara i ima
stalno zaposlenih 16 radnika.
Po ugovoru nova zgrada Hitne
pomo}i treba da bude zavr{ena
za osam meseci. 

S. Novosel

Novi Pazar - Od grejne sezo-
ne 2018-2019. godine u Novom
Pazaru bi trebalo da po~ne ko-
ri{}enje biomase u gradskom
toplovodu. U toku su pripreme
za izradu glavnog projekta za
izgradnju toplane na biomasu.
Ovaj objekat }e biti izgra|en u
kompleksu biv{eg Tekstilnog
kombinata „Ra{ka“ i kako je
planirano, objekat bi trebalo da
bude zavr{en do jeseni naredne
godine.

Novi Pazar se na{ao me|u
deset gradova u Srbiji u kojima
}e se graditi toplane na bioma-
su. Ovaj projekat prelaska sa fo-
silnih goriva na obnovljive izvo-
re energije vredan je 27 miliona
evra. Zajam od 20 miliona evra
i garant od dve miliona evra da-
}e nema~ka razvojna banka
KfW, a pet miliona evra bespo-

vratno daje Vlada [vajcarske.
Me|u gradovima koji }e dobiti
toplanu na biomasu u ovom
delu Srbije su i op{tine Nova
Varo{, Priboj i Prijepolje, Proje-
kat koji }e biti realizovan u
ovom gradu, izgradnja toplane
i toplovoda, vredan je 3,6 mili-
ona evra.

- Od ukupnih sredstava za
realizaciju ovog projekta, 80 od-
sto ili 2.880.000 evra je kredit
nema~ke banke KfW, a ostatak
od 720.000 evra je garant ove
banke i Vlade [vajcarske. Kre-
dit dobijamo na 15 godina, sa
grejs periodom od pet godina i
kamatnom stopom od jedan
odsto, obja{njava Faruk Sulje-
vi}, pomo}nik novopazarskog
gradona~elnika za me|unarod-
ne donacije. Gradska toplana
sada se nalazi u samom centru

grada i veliki je zaga|iva~ oko-
line. Kada bude izgra|ena nova
toplana, stara }e biti rezervna i
pokreta}e se po potrebi. Grad-
ski parlament je pre tri godine
doneo odluku o pokretanju ini-
cijative za izgradnju toplane na
biomasu.

Ina~e, ovo nije prvi projekat
koji novopazarska Gradska to-
plana realizuje sredstvima ne-
ma~ke razvojne banke KfW.
Pre tri godine ova banka i Mini-
starstvo energetike sa 930 hilja-
da evra finansirali su komple-
tan remont gradskog toplovo-
da. Novi Pazar je tada dobio
oko 2 km novih toplovodnih
cevi, nove podstanice, kalori-
metre i novi kotao. Na gradski
toplovod sada je priklju~eno vi-
{e od 1.200 stanova i 300 po-
slovnih prostorija. S. Novosel

Sjenica, Tutin - Od na-
redne jeseni Osnovne {ko-
le „12. decembar“ u Sjeni-
ci i „Rifat Burd`ovi} Tr{o“
iz Tutina poha|a}e deca
migranti koji su sme{eni u
centrima za tra`ioce azila u
te dve op{tine. U sklopu
priprema za integraciju
migranata sa lokalnim sta-
novni{tvom, ove dve {kole
su dobile inventar za opre-
manje u~ioni~kog prosto-
ra. Opremu je donirala
Fondacija „Ana i Vlade Di-
vac“ u saradnji sa USAID.

[kola u Sjenici dobila je
30 klupa, 60 stolica i kom-
pjutersku opremu za kabi-
net informatike. U tutin-
sku O[ „Rifat Burd`ovi}
Tr{o“ stigla je oprema
vredna pet hiljada evra.
Ova {kola dobila je inven-
tar za opremanje jednog svog
sprata. Stiglo je 25 tabli, 60 klu-
pa i 120 stolica. Pomo} {kolama
je jedna od zavr{nih akcija Fon-
dacije u okviru podr{ke lokal-
nim zajednicama da odgovore
na migrantsku krizu.

Ovaj donator je i ranije po-

magao sre|ivanje i opremanje
oba centra za sme{taj tra`ilaca
azila, koji u Sjenici i Tutinu ra-
de od kraja 2013. godine. Fon-
dacija „Ana i Vlade Divac“ sada
u Tutinu finansiraju kompletnu
rekonstrukciju stare osnovne
{kole, koja }e biti pretvorena u

novi Centar za tra`ioce azila. U
novom prostoru od 1.500 kva-
dratnih metara bi}e sme{teno
250 migranta i ima}e savreme-
no opremljenu ambulantu, ku-
hinju, sportske terene i de~iji
kutak. Investicija je vredna 350
hiljada evra. S. N.

Novi Pazar - Povodom obe-
le`avanja Ramazanskog baj-
rama i obele`avanja stogodi-
{njice od ro|enja Maka Di-
zdara, Bo{nja~ko nacionalno
ve}e (BNV) je, u svom sedi-
{tu u Novom Pazaru, otvorilo
izlo`bu „Mak Dizdar, prvih
sto godina“. Na izlo`bi su se
na{li originalni rukopisi nje-
govih najzna~ajnijih dela, do-
kumenta, neobjavljene pe-
sme, nagrade, crte`i i akvare-
li, koji se ~uvaju u Muzeju
knji`evnosti i pozori{ne
umetnosti BiH. Autori izlo-
`be su direktor Fondacije

„Mak Dizdar“ Gor~in Dizdar
i vi{i kustos Muzeja knji`ev-

nosti i pozori{ne umetnosti
BiH mr \ana Kuki}. S. N.

Novi Pazar - Bo{nja~ka demo-
kratska zajednica Sand`aka
(BDZS) u Novom Pazaru otvorila
je svoj klub. Osniva~i su rekli da }e
„ubudu}e klub okupljati ljude
`eljne promena, da je to prostor u
kojem }e mo}i da razmenjuju mi-
{ljenja i realizuju ideje“. Na otva-
ranju Kluba BDZS govorio je lider
ove partije i narodni poslanik
Muamer Zukorli}. On je ocenio
da ova partija dr ì do svojih prin-
cipa i da ne mo`e da pravi politi~-
ke kompromise nau{trb moral-
nih i verskih vrednosti.

- To u nekim trenucima iz-
gleda te{ko, jer ̀ ivimo u vreme-
nu gde se politika gleda kroz in-
teresnu sferu. Me|utim, mi u
tim isku{enjima pokazujemo da
je mogu}e odr`ati i pokazati da
imamo svoje principe od kojih
ne}emo odustati, naglasio je

Zukorli} i dodao da „postoje ri-
zici, problemi i posledice takvih
odluka, ali to nas razlikuje od
drugih“. Zukorli} je poru~io da
su spremni da snose posledice i
da se suo~e sa problemima „ali
ne}emo pogaziti principe“.

- Mi nismo osnovali BDZ da
bi po svaku cenu do{li na vlast.
BDZ je ponuda ovom narodu i
njegova {ansa. Nemamo pravo
da nateramo narod da glasa za
ovaj program, ve} imamo oba-
vezu da ovaj program u~inimo
dostupnim, nejasno pojasnimo,
do|emo do svakog ~oveka. To
je na{a obaveza, a narod }e od-
lu~ivati sa koliko procenata }e i
kada davati podr{ku ovoj stanci
- istakao je Zukorli}. Prostor
Kuba BDZ koristi}e i za organi-
zovanje programskih sadr`aja
namenjenih mladima. S. N. 

Po~eo 
Poljoprivredni
sajam

Sjenica - Ju~e i danas u Sjeni-
ci se odr`ava Poljoprivredni sa-
jam. Ova tradicionalna dvo-
dnevna manifestacija okupila je
veliki broj poljoprivrednih pro-
izvo|a~a sa ovog i okolnih pod-
ru~ja. Posetioci imaju priliku da
vide mehanizaciju pogodnu za
ovaj teren i najkvalitetnija sto~-
na grla i organizovana su pre-
davanja iz oblasti sto~arstva, ra-
tarstva i uzgoja malina, koji po-
staje sve popularniji me|u ov-
da{njim poljoprivrednicima.
Poljoprivredni sajam u Sjenici
ustanovljen je polovinom pro-
{le decenije. Organizatori su
sjeni~ka lokalna samouprava,
Regionalni centar za razvoj po-
ljoprivrede i sela i Ministarstvo
poljoprivrede Srbije. S. N. 

BDZ Sand`aka 
otvorila svoj klub

U ~ast Maku Dizdaru
Izlo`ba prvih sto godina
Maka Dizdara
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Deca migranti od jeseni kre}u u {kole u Sjenici i Tutinu

Fondacija „Ana i Vlade
Divac“ oprema {kole

Stigao inventar za 
opremanje jednog sprata

Fo
to:

 Op
{ti

na
 Tu

tin

Po~inju pripreme za izgradnju toplane na biomasu

Za grejanje 3,6 miliona evra

Po~inje izgradnja nove zgrade novopazarske hitne pomo}i

Projekat vredan 
800 hiljada evra
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Berane - Glavni odbor Socijalisti~ke
narodne partije (SNP) na nedavnoj sjed-
nici je odlu~io da Osmi kongres ove ne-
kada najja~e opozicione partije u Crnoj
Gori bude odr`an 13. avgusta u Podgori-
ci. Na Kongresu }e biti izabran novi pred-
sednik SNP, ~iji je trenutni lider Sr|an
Mili}. Odluke GO nai{le su na veliko ne-
godovanje pojedinih ~lanova, te je vi{e
njih napustilo sjednicu. Me|u ~lanovima
GO koji su napustili sjednicu bio je i
predsjednik beranskog odbora SNP, kao
i op{tine Berane Dragoslav [}eki}. On je
pozvao ~lanstvo partije da podigne glas
protiv „nasilja nad Statutom“ i „privati-
zacije partije“.

- Ja i kolege smo predlo`ili da se zaka-
`e sjednica predsjednika op{tinskih od-
bora i sjednica izvr{nog odbora kako bi

na tim sjednicama pripremili odluke, uz
pomo} na{ih pravnika iz partija i do{li do
zajedni~kog rje{enja kako bi donosili jed-
noglasne odluke. Jedan dio ljudi nije htio
da ide u pravcu dogovora i ne mogu da
shvatim da poziv na dogovor neko ne ̀ e-
li. Pogotovo kada se partija nalazi u slo-
`enoj situaciji. Meni je ̀ ao, ali }emo sva-
kako pozvati na{e ~lanstvo da daju glas
protiv nasilja nad statutom i protiv priva-
tizacije partije. Mi to ne}emo dozvoliti i
na}i }emo na~in da to sprije~imo, istakao

KULTURA U @I@I

Nova Varo{ - Biblioteka
„Jovan Tomi}“ u Novoj Va-
ro{i po~ela je akciju priku-
pljanja starih fotografija ka-
ko bi pomogla da se deo pro-
{losti i tradicije Starog Vlaha
otrgne od zaborava. Poziv
mati~ne knji`evne riznice
nije ostao bez odjeka. Ve} je
prikupljeno vi{e od 400 sta-
rih fotografija i razglednica
koje valja razvrstati, poslaga-
ti, srediti kao izlo`benu po-
stavku, a potom i sabrati
me|u korice zavi~ajne mo-
nografije. 

Sude}i prema odli~nom
odzivu, na{i sugra|ani, kao i
Novovaro{ani rasuti {irom
matice i rasejanja, sa blago-
naklono{}u su do~ekali jav-
ni poziv Biblioteke i sa puno
entuzijazma po~eli da pretu-
raju i prebiraju po porodi~-
nim albumima, ormanima,

tavanima... Stare fotografije, kao svojevr-
sna svedo~anstva minulih vremena, sti-
`u sa svih strana, a na njima su raznoliki
motivi. Od porodi~nih okupljanja, razli-
~itih svetkovina, sabora, objekata narod-
nog graditeljstva, starinskih enterijera,
preko narodne no{nje i starogradske
odore, do |a~kih sastanaka i rastanaka,
`ivopisnih panorama sa starovla{kih pla-
nina i iz klisure Uvca, davno zaboravlje-
nih ulica i spomenika, va`nih doga|aja,
prvih ma{ina, puteva, }uprija... 

Najstariji dosada prilo`eni dokument
jeste razglednica Nove Varo{i iz 1904.
godine. Jedan Beogra|anin, rodom iz

zlatarskog kraja, poslao je, reci-
mo, sliku njegovog pretka, neka-
da poznatog trgovca, Had`i Mi-
la Cuci}a, za koga danas malo ko
zna. U Biblioteci ka`u da su na
tragu jo{ nekim zaostav{tinama
i fotografijama iz albuma ugled-
nih novovaro{kih porodica jo{
pre oslobo|enja od Turaka, kao
i izme|u dva svetska rata. 

- Verujemo da }e stari foto-
grafski zapisi omogu}iti da se
bolje razumeju prohujala vre-
mena i da se do`ive sa svim bla-
godetima i nevoljama, da se bo-
lje upoznaju ljudi, njihov svako-
dnevni `ivot, zanimanja, obi~a-
ji... Ti dokumenti mogu biti i iz-
vor za istorijska, etnolo{ka, kul-
turna i druga istra`ivanja. Ono
{to smo mi u Biblioteci planirali
je da svu prispelu gra|u sistema-
tizujemo, sredimo, tematski raz-
vrstamo i napravimo izlo`bu, a
potom saberemo me|u korice
monografije. To je ozbiljan po-

sao, koji tra`i vreme, stru~ni tim i podr-
{ku institucija - ka`e Milana Jeli}, direk-
torka Biblioteke. „ Znamo da su te foto-
grafije mnogima drage uspomene i da ih
neki ljubomorno ~uvaju. Ali ne bi treba-
lo da strahuju da }e ostati bez dragoce-
nosti jer savremena kompjuterska opre-
ma omogu}ava da se lako i brzo urade
kopije ili da nam ih vlasnici po{alju elek-
tronskim putem“, nagla{ava ona. 

U ovda{njoj Biblioteci napominju da
akcija }e akcija biti dugoro~nog karakte-
ra. Fotografije se mogu dostavljati li~no,
elektronskom i brzom po{tom, ali i pre-
ko dru{tvenih mre`a. R. Popovi}

Novi Pazar - Iza{ao je novi broj Senta, ~asopisa za
knji`evnost, kulturu i umetnost. U ovom broju Sent
objavljuje radove 60 autora, predstavlja knji`evnika
Nenada [aponju, savremenu poljsku knji`evnicu Juli-
ju Fjedor~uk, kao i iranskog autora Hivu Masiha. U
ovom trobroju se nalaze i radovi mladih polaznika
[kole kreativnog pisanja iz sand`a~kih gradova.

- Imamo i jedan veoma zanimljiv esej Zuhdije Ho-
d`i}a o Red`u Muli}u, kompozitoru iz Gusinja koji je
komponovao muziku za mnoge poznate filmove me-
|u kojima je muzika za ~uveno filmsko ostvarenje Ka-
petan Le{i, izjavio je urednik Senta, poznati i nagra|i-
vani novopazarski pesnik Enes Halilov} Regionalnoj
TV Novi Pazar. Sent izlazi ve} 17 godina, uz finansij-
sku podr{ku Ministarstva kulture Srbije. S. D.

Novi Pazar - Ajtana Drekovi} iz Tutina
dobitnica je ovogodi{nje Knji`evne na-
grade ‘’Aladin Luka~’’ za zbirku poezije
„Fosil sumnje“. Nagradu su ustanovili
Kulturni centar Novi Pazar i Ustanova za
kulturu Sjenice u znak se}anja na tragi~-
no preminulog mladog pesnika iz Novog
Pazara, a dodeljuje se od 2004. godine au-
torima koji nemaju vi{e od 27 godina..

Aladin Luka~ je za ̀ ivota objavio jed-
nu zbirku poezije, a posthumno su obja-
vljene ~etiri zbirke iz njegove zaostav{ti-
ne. Urednica dramskog programa u Kul-
turnom centru Novi Pazar Elma [abano-
vi} rekla je novopazarskom Radiju Sto-

plus da je pobedni~ka zbirka bila naj-
kompletnije pesni~ko delo sa ~im su se
slo`ili svi ~lanovi `irija. ‘’Na ovogodi{nji
konkurs prijavilo se 17 autora, u u`i iz-
bor u{la su tri naslova i nijanse su odlu~i-
le pobednika’’, rekla je [abanovi}eva. Aj-
tana Drekovi} je profesorka bosanskog
jezika i predaje u Gimnaziji u Tutinu. Do
sada je dobila vi{e nagrada za svoju poe-
ziju. Nagra|ena je na 30. festivalu „Dani
poezije“ u Zaje~aru, dobitnica je „Mati-
}evog {ala“ za prvu zbirku pesama u
okviru „Mati}evih dana“ u ]upriji, a za
kratku pri~u je nagra|ena na festivalu
pri~e „Zavi~ajne staze“ u Petnjici. S. D.

Nova Varo{ - Od po~etka januara do
kraja maja ove godine, u Policijskoj upra-
vi Prijepolje, koja pokriva i op{tine Nova
Varo{ i Priboj, ukupno je evidentirano
250 krivi~nih dela, {to je za dvadesetak
manje u odnosu na isti period lane. 

Najvi{e krivi~nih dela zabele`eno je u
oblasti op{teg kriminaliteta - ukupno
202. Na polju privrednog kriminala, evi-
dentirana su 44 krivi~na dela. Zanimlji-
vo je da su policijski slu`benici u navede-
nom periodu otkrili i ~etiri krivi~na dela
u segmentu ekolo{kog kriminaliteta. U
izve{taju Policije za prvi kvartal ove godi-
ne, navodi se da je kriminalitet u blagom
padu, a da je ukupni broj krivi~nih dela
za 17 manji u odnosu na isti period lane.
Porast krivi~nih dela zabele`en je u obla-
sti privrednog kriminala, dok je smanje-
nje evidentirano kod krivi~nih dela iz
oblasti op{teg kriminaliteta.

- Za period januar-maj 2017. godine
na podru~ju koje pokriva PU Prijepolje
izvr{eno je ukupno 31 krivi~no delo od
strane nepoznatog u~inioca, od ~ega su
23 krivi~na dela rasvetljena (74,19 odsto)
, dok ih je osam ostalo nerasvetljeno, ka-
`e na~elnik Odeljenja kriminalisti~ke po-
licije u Prijepolju Bojan Vasojevi}. „Naj-

Na podru~ju Nove Var
zabele`eno 250

Krimina

Ne napu{ta
SNP

Predsjednik Op{tine Berane i ~lan
Glavnog odbora SNP-a Dragoslav [}e-
ki} za sada ne planira osnivanje svoje
stranke, ve} }e nastaviti unutarstra-
na~ku borbu za prevlast unutar ove
opozicione stranke, saznaje Pobjeda
od vi{e izvora bliskih [}eki}u.

Inicijativa
Inicijativa da se stare fotografije saberu me|u korice knjige, u pomenik ili zavi~aj-

nu monografiju, pokrenuta je krajem 2013. godine. Tada je to u~inio novinar Drago-
ljub Gagri~i} tekstom „Poslednji voz za stare slike“ , objavljenim na stranicama „Zlatar-
skih novosti“, i zapisom u knjizi „Dozivanje predaka“. 

- Sakupljanjem fotografskih zapisa, koje su ogledalo vremena, u na{em kraju niko
se nije bavio ozbiljnije ili je to bar ~injeno u retkim prilikama. I sve {to je prikupljeno
uglavnom je bilo u privatnim albumima, daleko od o~iju javnosti, a samo su pojedini
dokumenti na|eni u fototekama ili na stranicama knjiga i novina. Oni su izuzetan vizu-
elni dokument i izvor za istra`iva~e. Ako je decenijama zanemarena briga o nasle|u,
sad je prilika da se uhvati „poslednji voz“ i od zaborava sa~uva pro{lost, isti~e Gagri~i},
uz podse}anje da se i ostalo dragoceno kulturno-istorijsko nasle|e, od iskopina, rim-
skih spomenika, do predmeta ru~ne izrade, godinama razvla~i i odnosi. 

Podele u Glavnom od

[}eki} napus

Novi broj Senta

Sent izlazi ve} 17 godina:
Enes Halilovi}

„Aladin Luka~“ 
Ajtani Drekovi} 

Prijem vukovaca u Skup{tini
op{tine Nova Varo{ 

Nova Varo{ - Za 24 u~enika zavr{nih razreda osnovnih i srednjih {kola - dobitni-
ka diplome „Vuk Stefanovi} Karad`i}“, Op{tinska uprava je organizovala sve~ani
prijem u prostorijama lokalnog parlamenta. Tradicionalni susret vukovaca i op{tin-
skog rukovodstva protekao je u srda~noj atmosferi, uz dodelu nagrada i priznanja, za
koja su iz op{tinske kase izdvojena sredstva od blizu 180.000 dinara. Op{tina je sa po
6.000 dinara nagradila devet vukovaca iz ~etiri osnovne {kole sa podru~ja novova-
ro{ke op{tine, a sa po 8.000 dinara, uz vredne poklon knjige, njih 15 iz Gimnazije
„Pivo Karamatijevi}“ i iz Tehni~ke {kole. R. P. 

Biblioteka u Novoj Varo{i traga za starim fotografijama 

Svedo~anstva prohujalog vremena 

Starovla{ka no{nja s po~etka 20. veka
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je [}eki} po napu{tanju sjednice crnogor-
skim medijima.

Iz SNP je saop{teno da je odlukom o
sazivanju Kongresa predvi|eno da u ra-
du najvi{eg partijskog tijela u~estvuje 463
delegata, od ~ega }e 310 biti predstavnici
izabrani u op{tinskim organizacijama, a
153 ~lana aktuelnog Glavnog odbora. U
reagovanju koje potpisuje portparolka
SNP-a Sla|ana Kalu|erovi}, ukazuje se
da Glavni odbor ima 152 ~lana i da su od-
luke donete u skladu sa Statutom. Ko-
mentari{u}i nezadovoljstvo navodno pe-
desetak ~lanova GO, Kalu|erovi} poru-
~uje da je „Vrijeme da se i njima i njiho-
vim mentorima ka`e - dosta je bilo“.

- Ukoliko se zaista bore za interese
SNP-a, onda ne razumijemo toliku pani-
ku zbog zakazivanja Kongresa, osim ako
nijesu i sami svjesni da su sve radili na
{tetu partije, pa se pla{e gubitka funkcija
i privilegija koje su i te kako u`ivali. Na
sve na~ine, poku{avaju}i da izbjegnu su-
o~avanje sa ve}inskom voljom u SNP, na
lukav se na~in trude da skrenu pa`nju sa
~injenice da su upravo oni ti koji, zarad
tu|ih interesa, hroni~no podrivaju stran-
ku, saop{tava portparolka SNP. U saop-
{tenju se navodi da je pravo mjesto za su-
o~avanje sa ve}inskom voljom je upravo
Kongres SNP. C. D. 

Ovaj prilog sufinansira op{tina PribojPRIBOJ DANAS

Priboj - Doga|aj „Susreti sa Evropom“
u okviru kampanje „Evropa, to si TI“, or-
ganizovan je pro{log ~etvrtka na Trgu
FAP u Priboju. Tom prilikom predsta-
vljeni su aktuelni programi podr{ke EU,
sa posebnim osvrtom na one za koje mo-
gu aplicirati mladi iz Srbije. Istovremeno
su promovisane i zajedni~ke vrednosti
koje dele zemlje ~lanice EU. Kampanju
finansiraju EU, Vlada [vajcarske i Vlada
Republike Srbije preko razvojnog pro-
grama Evropski PROGRES,

- Ovo je poslednji doga|aj u okviru
kampanje „Evropa, to si TI“, koji ima za
cilj da sam proces evropskih integracija
pribli`i mladim ljudima na jugoistoku i
jugozapadu Srbije, u 34 op{tine, da im
uka`e na to koje opcije im se otvaraju ka-
da Srbije postane punopravna ~lanica
EU, kao i koje opcije su im sada na ras-
polaganju, rekao je Slobodan Derikonji},
predstavnik Evropskog PROGRES-a. On
je dodao da je svrha ovakvih doga|aja da
se pobolj{a imid` EU kod mladih ljudi u
Srbiji jer, kako ka`e, na to nije obra}ana
pa`nja u prethodnom periodu. 

Na istom doga|aju prisutnima se
obratio Boris Mrdovi}, predsednik
pribojske Skup{tine op{tine i rekao da

}e Priboj i njegovi stanovnici u budu}-
nosti implementirati vrednosti koje
EU gaji. „Put na kome se na{a dr`ava
nalazi poslednjih godina je mo`da tr-
novit i te`ak, ali svakako evropski put
istinske demokratije i put pravog pro-
speriteta. To je hrabro opredeljenje
na{e Vlade i na{e dr`ave, ali i na{e lo-
kalne samouprave, {to je potvr|eno i
strate{kim dokumentima“, rekao je
Mrdovi}. On je jo{ izrazio zahvalnost
za projekte koje su zajedni~ki, preko
programa Evropski PROGRES, reali-
zovali EU i lokalna samouprava Pri-
boj. Pored ostalih, re~ je o projektima
izgradnja Zavi~ajnog muzeja Priboj,
izgradnja i rekonstrukcija Kancelarije

uza mlade, podr{ke privredi i izrade
tehni~ke dokumentacije. 

- Imao sam priliku da budem u ne-
posrednom kontaktu sa mladima {i-
rom Srbije i raduje me ~injenica da su
veoma zainteresovani da postanu deo
programa koji im Evropska unija nu-
di. Mi smo danas u Priboju da pru`i-
mo sve informacije koje }e vam pomo-
}i da steknete radno iskustvo kroz
Evropski volonterski servis, upoznate
razli~ite kulture i da se dodatno usavr-
{avate kroz formalne i neformalne vi-
dove obrazovanja koje nude programi
EU za mlade, rekao je Naim Leo Be{i-
ri iz Tima Evropa. 

S. Bjeli} 

ve}i broj krivi~nih dela je iz grupe protiv
zdravlja ljudi (44) , zatim protiv imovine
(42), a potom krivi~nih dela protiv jav-
nog reda i mira (22) i krivi~nih dela pro-
tiv bezbednosti javnog saobra}aja (17)“,
obja{njava. Kada je u pitanju suzbijanje
krivi~nih dela iz oblasti op{teg i privred-
nog kriminaliteta, u navedenom periodu
akcenat je bio na rasvetljavanju i otkriva-
nju te`ih krivi~nih dela, gde su postignu-
ti dobri rezultati.

- Na osnovu iznetih pokazatelja stanje
bezbednosti iz oblasti kriminaliteta mo-
`e se oceniti stabilnim. Za vreme trajanja
letnje turisti~ke sezone na podru~ju op-
{tina Prijepolje, Priboj i Nova Varo{ o~e-
kuje se prisustvo ve}eg broja gra|ana sa
teritorije Republike Srbije i stranaca iz
susednih dr`ava i zemalja EU, tako da }e
Policija intenzivirati svoje aktivnosti u
nastupaju}em periodu, nagla{ava Vaso-
jevi}. Posebna pa`nja bi}e posve}ena pre-
ventivnom delovanju kroz konstantno
pokrivanje objekata i mesta gde se o~eku-
je prisustvo ve}eg broja gra|ana na pod-
ru~ju PU Prijepolje. U narednom perio-
du intenzivno }e se raditi i na rasvetljava-
nju do sada nerasvetljenih krivi~nih de-
la, navodi se u saop{tenju Policije. R. P. 

ro{i, Prijepolja i Priboja 
0 krivi~nih dela

l u padu 

dboru opozicione SNP 

stio sjednicu
Predsjednik 
beranskog odbora
SNP i op{tine Berane
Dragoslav [}eki}
pozvao ~lanstvo 
partije da podigne
glas protiv "nasilja
nad Statutom" i 
"privatizacije partije"

„Susreti sa Evropom“ u Priboju

Priboj - U utorak je u selu Crnugovici,
u op{tini Priboj, Med`lis Islamske zajed-
nice otvorio spomen-obele`ja stradalim
Bo{njacima u Drugom svetskom ratu
1941. godine. Sve~anom otvaranju i kla-
njanju d`enaza namaza prisustvovao je
predsjednik Me{ihata Islamske zajedni-
ce u Srbiji muftija dr Mevlud ef. Dudi}. 

Ibro Mandal i Hamo Deli} kao najsta-
riji ~lanovi porodica `rtava zajedno s dr
Dudi}em otvorili su spomen obele`je.
„Danas se nismo okupili da bismo gajili
mr`nju, ve} ho}emo istinu i pravdu i po
mogu}nosti da podignemo mezar kako
bi se vratio smiraj du{ama“, rekao je iz-
me|u ostalog Harun ef. Eminagi}, za-

hvaliv{i se svima koji su, kako je rekao,
imali sluha i razumevanja da podr`e pro-
jekat istorijskih saznanja kako se takvi
zlo~ini ne bi ponavljali. Predsednik Insti-
tuta za istra`ivanje ratnih zlo~ina i geno-
cida i predsednik BKZ-a prof. dr Adimir
Muratovi} je na skupu rekao da Bo{nja-
ci imaju pravo na istinu i ne treba da bri-
nu za budu}nost kad ni{an ovdje i u Sje-
verinu opominje. „Bo{njaci sa svojim in-
stitucijama podvla~e crvenu liniju kako
budu}a pokoljenja ne bi dopustila da se
ovako ne{to ikad ponovi. Vi u Priboju
imate tu ~ast da jedini imate spomen ni-
{an sa punim imenom i prezimenom ̀ r-
tava u poslednjih 150 godina“, rekao je
dr Muratovi}. S. Bjeli} 

Sajam dobrih ideja
U okviru „Susreta sa Evropom“ odr`an je i Sajam dobrih ideja na kojem se me|u

uspe{nim projektima koje su podr`ale EU i Vlada [vajcarske, predstavilo i udru`enje
gra|ana „Nova vizija“ iz Prijepolja sa projektom koji za cilj ima da smanji nezaposle-
nost me|u `enama koje su kroz obuke nau~ile razli~ite tehnike za izradu suvenira.
Projekat se realizuje u partnerstvu sa Turisti~kom organizacijom Prijepolje, a ideja
je da se u gradu otvori suvenirnica, kao i da se pokrene onlajn prodaja gde bi korisni-
ce plasirale svoje proizvode. „Zahvaljuju}i podr{ci EU i Vlade [vajcarske, ve} 20 `ena
je pro{lo obuku, a na{ cilj je da ih se {to vi{e priklju~i i na taj na~in ekonomski osna`i
i dobije priliku za zaposlenje ili dodatni prihod“, rekao je Mirsad Duran, predsednik
udru`enja „Nova vizija“.

"Evropa, to si TI": 
PROGRES u Priboju

Spomen-obele`je u Crnugovi}ima 

Me|u ubijenim najvi{e ̀ ena i dece
Prilikom napada na Crnougovi}e 27. januara 1941. godine, vi{e od 65 osoba, najvi-

{e ̀ ena i dece, ubijeno je na svirep na~in. Masovan zlo~in, kada su ̀ ene i deca zatvore-
ni u jednu ku}u a zatim bombama pobijeni i ba~eni u dve masovne grobnice, izvr{ili su
pripadnici ~etni~kih jedinica.

Se}anje na Bo{njake 
`rtve ~etni~kih zlo~ina Usvojen 

zavr{ni ra~un
Priboj - Odbornici Skup{tine

op{tine Priboj na zasedanju u po-
nedeljak usvojili su zavr{ni ra~un
bud`eta za 2016, godinu i Odluku
o anga`ovanju eksterne revizije
uz saglasnost Dr`avne revizorske
institucije. Tako|e su potvrdili
imenovanje ~etiri direktora usta-
nova i organizacija ~iji je osniva~
op{tina, Odluku o sprovo|enju
javnog konkursa za izbor direkto-
ra u tri pribojska Javna preduze-
}a, Saveta za me|unacionalne od-
nose , kao i razre{enja i imenova-
nja sedam ~lanova nadzornih i
{kolskih odbora. Pribojski parla-
ment je nastavio brz i efikasan
rad, pa je sednica sa 18 ta~aka
dnevnog reda trajala 40-ak minu-
ta. Pomo}nik predsednika op{ti-
ne za bud`et i finansije Slavi{a Ja-
nju{evi} je, odgovaraju}i na od-
borni~ka pitanja o zastarelosti
poreskih obaveza du`nika u 2015.
godini, objasnio da se ne radi o
gre{kama institucija, ve} o kon-
vertovanju dugova FAP-a u pro-
cesu UPPR-a koje je odobrila SO
Priboj. Prema njegovim re~ima,
to nisu sredstva koja su propala,
ali nisu naplativa u novcu, ve} op-
{tina u iznosu od 220 spornih mi-
liona ima udeo u vlasni{tvu FAP-
a u restrukturiranju. S. B. 
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SAVETI POLJOPRIVREDNIH STRU^NJAKA

Ishrana jagnjadi 
u dojnom periodu

Jagnjad se ra|aju sa prose~nom te`inom od tri do {est kilograma. Pravilna
hrana po ro|enju je kolostralno mleko (gru{avina). Dobro hranjene ovce
odmah po jagnjenju spremne su da lu~e kolostrum, a lo{e hranjenje tek po-
sle 12 sati. Ve} sa 14 - 16 dana jagnje udvostru~uje porodnu te`inu zahva-
ljuju}i kolostralnom mleku. Jagnje u tom periodu prose~no prirasta 150 -
250 grama. Kolostralno mleko ima funkciju da o~isti creva od mekoniju-
ma (smole u crevima). Osim toga, kolostrum sadr`i antitela koja ~uvaju
zdravlje jagnjadi i belan~evine, mineralne materije i vitamine koji poma`u
da jagnje {to pre udvostru~i svoju porodnu te`inu.

Postupak sa jagnjadima u dojnom periodu zavisi da li je jagnje name-
njeno za priplod ili tov i da li se ovce koriste za mu`u. Jagnjad namenjena za
priplod doje du`e, najmanje tri meseca. U prvom mesecu sve vreme je sa
majkom i doji po volji. Kada je lepo vreme ovce i jagnjad se isteruju na obli-
`nja pasi{ta. Ukoliko ovce treba da idu na dalje pa{njake, jagnjad ostaju u
{tali. U drugom mesecu jagnjadima se ograni~ava broj sisanja. Na primer,
ujutru se ovce pomuzu, ali ne do kraja, pa se puste jagnjad da posisaju, a ov-
ce idu na pa{u. To je drugi period koji traje dva meseca i tada jagnjad dobi-
jaju samo deo jutarnjeg mleka i celo ve~ernje. To zna~i da dobijaju 1/2 mle-
ka. U tre}em periodu, koji traje zaklju~no sa ~etvrtim mesecom, jagnjad do-
je i ujutru i uve~e, ali po izmuzanju ovaca. Na taj na~in jagnjad doje samo
polovinu mleka. Odbijanje jagnjadi po~inje sa petom sedmicom a zavr{ava
se sa ~etvrtim mesecom starosti.

Pored maj~inog mleka, jagnje tra`i i dopunsku hranu. To je prvenstve-
no kvalitetno seno, koje po~inje da se daje sedam dana nakon ro|enja, ali i
koncentrat i to 10 dana po ro|enju, u po~etku sa 20-50 grama dnevno po
jagnjetu. I to se pove}ava, tako da se u tre}em mesecu daje 125 grama uz
dodatak sto~ne krede i ko{tanog bra{na.

Za jagnjad mora da se obezbedi i kamena so. Uz sve ovo, mora da im se
obezbedi ~ista i sve`a voda za pi}e, ~ista i suva prostirka, po mogu}stvu ~i-
sta i suva slama. Bilal Taji}, dipl. in`. sto~arstva

Nova Varo{ - Nova Varo{ je pre dva
dana ugostila vi{e od 130 u~esnika tra-
dicionalnog rekreativno-biciklisti~kog
maratona „^iker MTB 2017“. Na Zla-
taru, gde se okon~ala jedna od etapa
ovogodi{nje trke, biciklistima su do-
brodo{licu po`eleli predstavnici novo-
varo{kog Turisti~ko-sportskog centra
i hotela „Panorama“. 

U trenucima predaha u~esnici ma-
ratona, {estog po redu, imali su prili-
ku da u`ivaju u lepotama ovda{nje
planinske lepotice i razmene utiske sa
ljubaznim doma}inima. Biciklisti su
dalje nastavili put preko Jabuke do
Prijepolja, a do kraja desetodnevnog
maratona, pro}i }e i brojna druga od-
redi{ta - Pljevlja, @abljak, Plu`ine,
Nik{i}, Risan i Kotor, gde se zavr{ava
ovogodi{nje zanimljivo dru`enje
sportista, rekreativaca i ljubitelja pri-
rode i putovanja, koje, ina~e, svake
godine startuje u Kraljevu, u organi-
zaciji tamo{njeg planinarsko-bicikli-
sti~kog kluba „^iker“. 

- Dosta te`ak deo staze duge oko
450 kilometara ve} smo pre{li. To je
gotovo polovina puta u kojem smo, uz
sve fizi~ke napore i prepreke na zah-
tevnim terenima, ipak, u`ivali, poseb-
no u prelepim predelima i krajolicima.

Ovo je drugi put da u~estvujem na ]i-
kerovom maratonu i jako sam zado-
voljna jer sam i ove godine me|u prvi-
ma stigla na Zlatar, ka`e jedna od u~e-
snika trke Mirela Brbovi} iz Prijepolja.
U novovaro{kom TSC-u isti~u da ima-
ju odli~nu saradnju sa organizatorima
„^ikera“ i da }e ona biti nastavljena i u
narednom periodu.

- Nastavi}emo da podr`avamo ovu
i sli~ne manifestacije i doga|aje kojima
je primarna promocija aktivnog od-
mora, sporta, zdravog na~ina `ivota,

ali ujedno i prirodno-turisti~kih po-
tencijala, {to je imperativ u radu i turi-
sti~kih poslenika iz novovaro{kog kra-
ja. Ove godine ima dosta u~esnika ma-
ratona iz zemalja regiona, Nema~ke,
Austrije, Francuske, ~ak i iz ̂ ilea. O~e-
kujemo da ponesu pozitivne utiske sa
Zlatara {to je najbolji vid promocije u
inostranstvu, isti~e Rosa Jakovljevi},

direktorka TSC „Zlatar“ i upravnica
„Panorame“.

Ova trka je, ina~e, jako popularna u
svetu planinarskog biciklizma i van
granica na{e zemlje. „^iker“ maraton
je 2012. finansijski podr`an iz evrop-
skih donatorskih fondova jer pored
afirmacije sporta odnosno biciklizma,
promovi{e turisti~ke i kulturne poten-
cijale dve dr`ave. 

- Turisti~ke organizacije {irom Sr-
bije i Crne Gore i zaljubljenici u bicikli-
zam i prirodu sve vi{e prepoznaju zna-

~aj manifestacije i zato je ona ovog pu-
ta brojnija nego ikad. Pre {est godina
imali smo 32 u~esnika , a ove godine je
prijavljeno preko 130, od kojih }e stoti-
nak sigurno pre}i ~itavu rutu ukupno
dugu oko 900 kilometara - ka`u Kra-
ljev~ani Jasna Jano{evi} i Du{ko Ra-
denkovi}, iz Organizacionog odbora
„^iker“ maratona. R. Popovi}

Nova Varo{ - Me|u deset op{tina
uklju~enih u pilot-projekat „Podsticanja
kori{}enja obnovljivih izvora energije“
obuhva}ene su i op{tine Nova Varo{,
Priboj i Prijepolje. Prelazak toplana na
biomasu ko{ta}e oko 27 miliona evra, a
sredstva }e biti obezbe|ena uz
pomo} nema~ke Razvojne
KFW banke, vlada Ne-
ma~ke i [vajcarske,
kao i iz lokalnih
bud`eta. 

Novac bi op-
{tinama - u~e-
snicima ovog
projekta, trebalo
da bude na ras-
polaganju do kra-
ja 2017. Pre toga
neophodno je da po-
slanici u Skup{tini Srbije
verifikuju sporazum o zajmu
koji je nedavno potpisan od strane Mi-
nistarstva energetike, pomenute banke
i Vlada dveju zemalja. Nakon toga usle-
di}e potpisivanje ugovora lokalnih sa-
mouprava sa resornim ministarstvom.
Predvi|ena kamatna stopa iznosi svega
1,1 odsto, uz grejs period otplate na pe-
riod od pet do deset godina.

U Op{tini Nova Varo{ nagla{avaju
da je ovo jedinstvena prilika da se pod
povoljnim uslovima obnovi dotrajala
grejna mre`a, stara preko tri decenije,
kao i da se zamene postoje}i kotlovi na
mazut. 

- Kotlarnice koje za zagrevanje kori-
ste lo`-ulje i mazut, do kraja 2019. godi-
ne trebalo bi da zamene se~ka i pelet.
Planirana je izgradnja nove toplane ko-
ja }e se nalaziti u prostorijama nekada-
{nje „Trikota`e“, iz koje }e i}i vodovi

prema postoje}im kotlarnicama
na Zebinovcu i u zgradi Po-

{te - poja{njava pred-
sednik SO Nova Va-

ro{ Nikola Jeli},
ina~e, tehni~ki di-
rektor preduze}a
„Energija Zlatar
NV“ i dodaje: -
Aplicirali smo za
iznos od 2,8 mili-

ona evra koliko bi
trebalo da bude do-

voljno sredstava za re-
alizaciju projekta prelaska

grejanja na biomasu i da goto-
vo 90 posto stanovni{tva bude obuhva-
}eno time. Paralelno sa ovim projektom
uklju~eni smo i u jo{ jedan sli~an pro-
gram koji predvi|a izgradnju Regional-
nog logisti~kog centra za biomasu.

Povoljan geografski polo`aj i bogati
resursi su klju~ne prednosti zbog kojih
su upravo ove tri op{tine Zlatiborskog
okruga uklju~ene u ceo projekat. Kako
nagla{avaju u Ministarstvu energetike,
lokalne samouprave - u~esnice projekta
}e sredstva zajma mo}i da vra}aju i od
u{tede ostvarene u procesu kori{}enja
biomase umesto fosilnih goriva. R. P. 

Op{tina Nova Varo{ u pilot-projektu 
„Podsticanje kori{}enja obnovljivih 

izvora energije“

Toplana 
na biomasu 

Lokalna 
samouprava aplicira 

za sredstva od oko 
2,8 miliona evra, koja 

bi trebalo da investira u
izgradnju nove toplane 

i rekonstrukciju 
gradske toplotne 

mre`e

Bijelo Polje - Slu`benici Uprave poli-
cije podnijeli su dr`avnom tu`iocu u
bjelopoljskom Osnovnom dr`avnom
tu`ila{tvu krivi~nu prijavu protiv M. O.
(58) iz Bijelog Polja, zbog sumnje da je
zloupotrijebio slu`beni polo`aj falsifi-
kuju}i slu`bene isprave prilikom napla-
te poreza od poreskih obveznika. Poli-
cija sumnja da je M. O. u vrijeme dok je
obavljao poslove savjetnika za naplatu
lokalnih javnih prihoda u bjelopoljskoj
Upravi javnih prihoda po~inio krivi~no

djelo zloupotrebe slu`benog polo`aja u
sticaju sa krivi~nim djelom falsifikova-
nje slu`bene isprave. „On je, kako se
sumnja, u periodu od 2010. do marta
pro{le godine, dok je obavljao poslove
savjetnika za naplatu, zloupotrebljavao
slu`beni polo`aj falsifikuju}i isprave
prilikom naplate poreza i to tako {to je
napla}ivao porez ne razdu`uju}i novac
na blagajni Uprave javnih prihoda, {to
je bio u obavezi“, navodi se u saop{te-
nju Uprave policije. C. D. 

Prijepolje - Nekoliko stotina mali-
nara iz Prijepolja odr`alo je u sredu
protest zbog niske otkupne cene ovo-
godi{njeg roda. Skup je po~eo okuplja-
njem pred Vladi~anskim dvorom, a
malinari su pro{etali prijepoljskim uli-
cama i na kratko blokirali magistralni
put prema Crnoj Gori. Obratio im se
~lan Op{tinskog ve}a Neboj{a @uni}

koji je poru~io da op{tina podr`ava
njihove zahteve. Malinari {irom Srbije
danima protestuju tra`e}i da otkupna
cena bude najmanje 220 dinara, dok
im hladnja~e nude 120. U sredu je cen-
tralni protest malinara odr`an u Ari-
lju. Poku{aj dr`ave da posreduje u do-
govoru malinara i otkupljiva~a, do sa-
da nije bio uspe{an. S. D. 

Bez izbora 
direktora „Grijanja“
Pljevlja - Odbor za izbor i imenovanje
Skup{tine Op{tine Pljevlja nije podr`ao
predlog Upravnog odbora preduze}a
„Grijanje“ da za direktora bude izabran
Ifet Avdovi} (Socijaldemokrate). Izbor
Avdovi}a nije podr`ala odbornica i
predsjednica Op{tinskog odbora Bo-
{nja~ke stranke (BS) Kenana Struji},
koja je bila uzdr`ana. U ovoj op{tini
ina~e vlada koalicija DPS, BS i SD. Za
izbor Avdovi}a glasali su odbornici SD
[e}er Bajrovi} i DPS-a Danijel @ivkovi},
a protiv su bili nezavisni odbornik Ni-
kola Rov~anin i Du{an Jovi} (SNP).
Sjednici nijesu prisustvovali odbornici
Zoran Taba{ (DPS) i Sanja \ondovi}
(Pokret za Pljevlja). Struji}eva nije `e-
ljela da komentari{e za{to nije glasala
za izbor Avdovi}a. „Nijesam bila protiv
njegovog izbora, samo sam prilikom
glasanja ostala uzdr`ana, {to je velika
razlika. ̂ ovjeka i ne poznajem“, kazala
je ona. Avdovi} je dugo radio kao direk-
tor filijale CKB banke i Prve banke u
Pljevljima, a dugo godina i kao ekono-
mista u Fabrici automobila u Priboju.
U SD-u ka`u da su iznena|eni su izo-
stankom podr{ke BS-a. C. D. 

Prijava protiv poreznika

Protest malinara 
u Prijepolju

U~esnici maratona „^iker MTB 2017“ predahnuli u Novoj Varo{i

Biciklisti u`ivali na Zlataru 

[esta po redu me|unarodna 
biciklisti~ka trka okupila vi{e od 
130 u~esnika iz zemalja regiona, 
Nema~ke, Austrije, Francuske, ^ilea...

Od Kraljeva, preko Zlatara, do Kotora:
U~esnici biciklisti~kog maratona
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Novi Pazar - Nepuna ~etiri, odnosno
ne{to vi{e od dva meseca pro{lo je otka-
ko su dva novopazarska kluba postigla
ne{to {to nikome pre njih nije uspelo. Iz
tog razloga se pobedni~kom peharu od-
bojka{a u Kupu Srbije i finalu istog tak-
mi~enja u futsalu valja uvek iznova vra-
}ati. Oba tima su do vrha, odnosno pre-
dvorja vrha, stigla oslanjaju}i se na
„karte“ u koje ostali novopazarski klu-
bovi nemaju mnogo poverenja ili ih
prosto i nemaju. Koji su to aduti“? Do-
ma}i igra~ - najbolji pojedinac u timu,
nekoliko doma}ih igra~a - odli~nih, sjaj-
ni do{ljaci - u igra~kom i ljudskom smi-
slu, trener - znalac i radnik i rukovode-
}i aparat kao servisna stanica - takva da
se ni u jednom trenutku ne upli}e u de-
lokrug posla koji nedovoljno poznaje, a
svoje aktivnosti obavlja najbolje {to zna
ili u granicama korektnosti. Zato, uvek
se vra}ajmo ovim podvizima, ne gleda-
ju}i na vreme koje je proteklo kako su se
dogodili, jer neguju}i ih mo`da }emo i
pre nego se nadamo prizvati neke nove
lepe trenutke. Iz tog razloga, ali i zato {to
red nala`e da kad smo se ve} osvrnuli
na klupske neuspehe u ovoj sezoni to is-
to u~inimo i podsetimo se jo{ jedanput
~udesno lepih dana koje su nam prire-
dili odbojka{i i futsal tim.

Veliki tim
U svim budu}im sveskama posve}e-

nim novopazarskom sportu pisa}e da su
odbojka{i osvojili Kup Srbije pobedom
u polufinalu, finalu }e pripasti tek par
kurtoaznih redaka. Ima u tome dosta
istine, ali {ta bi bilo da se druga~ije zavr-
{io finalni me~? Da li bi se o tom epskom
polufinalu sa Crvenom zvezdom govo-
rilo sa tako mnogo strasti i sa toliko su-
perlativa? Verovatno da - NE. Da nije bi-
lo one instant pobede nad Vojvodinom
u finalu, megdan sa Crvenom zvezdom
bi se prepri~avao i vremenom bi postao
mit koji je Novi Pazar ko{tao slave. Sre-
}om, jedan sjajni tim sru{io je odbojka-
{ke gromade i umesto mita `ivimo
stvarnost, koja }e vremenom postati, vr-

lo verovatno, nepojmljiva budu}im na-
ra{tajima. Pita}e se dolaze}e generacije,
{ta je to {to je krasilo te momke, kad su
mogli posle dva sata i 27 minuta da ,,sru-
{e“ jednu Zvezdu i za samo 86 minuta sa
parketa Pendika isprate {ampionski tim
Vojvodine. Bez znanja, volje i srca, to je
bar jasno, ne mogu se pobediti giganti
na{e odbojke. Na~in na koji je zausta-
vljena Zvezda, u pet setova, od kojih je u
dva umesto 25 trebalo osvojiti 30 i vi{e
poena (30:28, 35:33) uspeh ~ini jo{ gran-
dioznijim. Irfan Hamzagi} je odigrao
me~ `ivota (31 poen), a Sre}ko Risti}
(24) i Marko Radosavljevi} (21) utakmi-
cu, koja }e ma {ta uradili u nastavku svo-
jih karijera, krasiti naslovnu stranicu nji-
hove li~ne sportske biografije.

Da su veliki tim pokazali su naro~ito
u drugom setu me~a sa Vojvodinom. Sa-
mo takva ekipa pobe|uje i kad u jednom
njegovom delu gubi razlikom koja se sti-
`e jedino uz asistenciju drugih faktora,
koji njima nisu trebali, jer {ta }e to veli-
kom timu? Imala je Vojvodina u tom in-

tervalu {est poena vi{ka, i to u dva navra-
ta (12:6 i 18:12), i opet ni{ta. Trebalo im
je ukupno 3 sata i 73 minuta, dva me~a i
dve pobede da u|u u antologiju sporta i
postanu ponos ~ar{ije za sva vremena.

Naivnost ih uko~ila
O futsal timu i njihovom podvigu ni-

je utro{eno ni pribli`no re~i koliko o tri-
jumfu odbojka{a. Ne zato {to nisu uspe-
li da osvoje pehar namenjen slavodobit-
niku, ve} }e pre biti zbog toga {to se fut-
sal jo{ bori da do|e na udarne stranice
sportskih medija. Istine radi, nisu im ni
davani veliki izgledi u finalnom duelu sa
futsal vanzemaljcima iz Kragujevca. A
da je mogla da bude komplikovanija
utakmica, tog 9. maja u Po`arevcu, mo-
gla je. Nije bila iz samo jednog razloga,
zbog kojeg se i ne dobijaju velike utak-
mice. Do 6. minuta izgledalo je da, iako
Ekonomac va`i za izrazitog favorita,
utakmicu mogu da odlu~e jedino indi-
vidualne gre{ke, {to ne bi bilo prvi put u
finalnim duelima u bilo kojem sportu.
Dogodilo se ne{to {to je trebalo da se
predvidi, a ispalo je da ba{ to Novopa-
zarci nisu o~ekivali.

Kragujev~ani su vrlo rano pribegli
varijanti koja nije nepoznata i koja ne bi

trebala da je iznena|uju}a za futsal. Kad
su videli da te{ko mogu slomiti otpor
Pazaraca, odlu~ili su da umesto igre pet
na pet poku{aju sa modelom {est na
pet. Prelaskom na igru sa igra~em vi{e
u napadu, bez golmana ispred svoje
mre`e, prona{li su {ifru za pazarsku
bravu. Golovima Pr{i}a u {estom i Va-
ljenka u 13. minutu uveli su utakmicu u
stazu kojom vladaju bezgre{no. Pa i po-
red ubedljive prednosti, Pazar je imao
poluprilike i prilike kojima je mogao da
ih uvede u mnogo neizvesniju pri~u

(Sadovi} 8. minut, Mici} 15, Kari{ik i
Radetinac u 26, opet Kari{ik u 27 i Mu-
tavd`i} u 29. minutu), na`alost ni{ta od
onoga {to je proisteklo iz igre nije pre-
tvorio u ono zbog ~ega se ova igra i igra
- u gol. Posle tre}eg pogotka Ekonomca
(Stojkovi} u 32. minutu) o povratku u
me~ govora nije ni moglo da bude. 

Predsednik Novog Pazara Ismail Du-
pljak, odmah posle me~a za`alio je zbog
naivnosti svog tima. „Iznenadili su nas
prebrzim prelaskom na igru sa igra~em

vi{e u polju. Na sve, osim na to smo bili
spremni“, rekao je Dupljak. [teta i zbog
tog propusta i zato {to je trener Vladan
Cvetanovi} umesto na klupi sedeo na
tribinama, iz razloga koji su njemu i lju-
dima koji vode klub poznati. Mo`da bi
njegovo prisustvo na parketu unelo onu
vrstu energije na koju favorit ume da se
ope~e. Ipak, manimo se pametovanja,
Vladan Cvetanovi} i njegovi momci ni-
su osvojili Kup Srbije, ali ono do ~eka su
stigli jeste podvig. Ni{lija na klupi Novo-
pazaraca ostaje u klubu i slede}e sezone,

a to je prilika da iznenadi budu}e rivale -
za tako ne{to je sposoban.

U sastavu Novog Pazara najbolji uti-
sak u finalnom me~u ostavili su Ilhan
Kari{ik i Veroljub Vukadinovi}. U Po-
`arevcu za Plave su igrali: Edis Ra{lja-
nin, Eldin Red`ovi}, Veroljub Vukadi-
novi}, Milan Mutavd`i}, Jovan Cveta-
novi}, Vasilije Stani{kovi}, Mersid Ra-
detinac, Elvedin Sadovi}, Elvir Bihorac,
Ilhan Kari{ik, Nikola Mici} i Admir
Mujovi}. 

AMELINE POBEDE U TEL AVIVU
Novi Pazar - Atletska repre-

zentacija Srbije nije uspela da se
zadr`i u Drugoj ligi evropskih re-
prezentacija. Ona je na takmi~enju
u Tel Avivu zauzela tek 10. mesto i
naredne sezone seli se najni`e liga-
{ko takmi~enje. Veliki neuspeh po-
sledica je nenastupanja ve}ine naj-
boljih atleti~ara, ali i lo{ih rezulta-
ta pojedinaca od kojih se mnogo
o~ekuje u budu}nost. Najsvetlija
ta~ka u na{em timu bila je Amela
Terzi}, donev{i mu maksimalni broj

bodova pobedama u dve discipline
(1.500 i 3.000 metara). 

BEZ PLASMANA
Novi Pazar - Ko{arka{i Novog Pa-

zara ostali su bez plasmana u Drugu li-
gu zbog jednog poraza vi{e u odnosu
na Klik iz Arilja. Odlu~ni u nameri da
im se ne{to sli~no ne dogodi i u nared-
nom prvenstvu, vi{e od tri meseca pre
po~etka u MRL - Zapad, odabrali su
novog trenera. To je Kraljev~anin Mar-
ko Dimitrijevi} (39), dosada{nji trener
Mladosti iz Smederevske Palanke. 
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Prvoslav Le{evi}

Tim jo{ u magli
Jo{ uvek nije poznat sastav Novog Pazara za narednu sezonu. Pregovori sa igra-

~ima koji su postigli najve}i uspeh u istoriji novopazarskog sporta jo{ su u toku,
kao i sa onima koji bi predstavljali eventualne zamene za odlaze}e. Za sada je naj-
bli`i odlasku srednji bloker Du{an Lopar, koji }e prema jo{ uvek nepotvr|enim in-
formacijama karijeru nastaviti u Francuskoj.

Bekri}u srebro
Odbojka{ka reprezentacija Srbije u pionirskoj konkurenciji osvojila je bronzanu

medalju na Balkanijadi u Staroj Zagori. U finalu doma}in {ampionata Bugarska
pobedila je Srbiju 3:1 (25:27, 25:17, 25:18, 25:14). Za najbolje prima~e turnira pro-
gla{eni su na{i reprezentativci, Ognjen Niketi} i Novopazarac Alija Bekri}. 

SPORT
Odbojka i futsal u prvoj polovini godine doveli Novi Pazar u epicentar sportskih zbivanja

Oni su ponos ~ar{ije

Stefanovi} u Finikasu
Sa{a Stefanovi}, trener s kojim je Novi Pazar osvojio Kup Srbije, nastavi}e kari-

jeru u Gr~koj. Stefanovi} je preuzeo Finikas, {esti po kvalitetu klub u proteklom
{ampionatu ove zemlje, koji je do ove sezone vodio biv{i trener Crvene zvezde, Du-
{ko Nikoli}.

Mili} na ~elu Skup{tine OSS
Pro{le nedelje u klub je stiglo jo{ jedno priznanje. Direktor Novog Pazara Ra-

doslav Mili} izabran je na redovnoj sednici Odbojka{kog saveza Srbije i to na pred-
log predsednika Zorana Gaji}a, za predsednika Skup{tine Odbojka{kog saveza Sr-
bije. Izuzetno priznanje za Mili}a i velika ~ast za OK Novi Pazar.

- Posle 40 godina rada u odbojci stiglo je izuzetno priznanje, ne samo meni li~-
no, ve} i klubu i gradu Novom Pazaru. Drago mi je {to je odluka o mojem imeno-
vanju doneta jednoglasno, kao i da je njome u praksi za`ivelo obe}anje novog ru-
kovodstva Saveza da }e se na{a odbojka na svim nivoima {iriti i ka unutra{njosti
zemlje. Jo{ jedanput izra`avam zahvalnost Savezu, ali i Gradu Novom Pazaru, bez
~ije pomo}i ni odbojka{ki klub ni ja ne bismo stigli do ovog nivoa, rekao je Mili}. 

Instant pobeda: Finale 
Kupa protiv Vojvodine

Zaustavili ih Kragujev~ani: 
Futsal tim Novog Pazara 

Fo
to:

 Pr
vo

sla
v L

e{
ev

i}

Fo
to:

 Pr
vo

sla
v L

e{
ev

i}



petak, 30. jun 2017.VIII

MEDIJI

RADNIM DANIMA
07:00-07:10 Jutarnji dnevnik
07:10-11:00 Novi Dan
11:00-15:00 Plusiranje
16:00-16:10 Dnevnik
16:10-19:00 Muzi~ki 

vremeplov
19:00-07:00 Music mix

VESTI SVAKOG PUNOG SATA

SUBOTA
10:00-14:00 ^avrljanje
14:00-18:00 Eurotop 

44-repriza
18:00-10:00 Music mix

NEDELJA
10:00-14:00 Uvek nedeljom
14:00-18:00 Eurotop 44
18:00-10:00 Music mix

VA@NI TELEFONI
Op{tina Novi Pazar 020- 313-644/318215 
Op{tina Tutin 020 - 811 133 
Op{tina Sjenica 020 - 741 279 
Op{tina Ra{ka 036 - 736 281
Autobuska stanica Novi Pazar 020 - 318 354 
Autobuska stanica Ra{ka 036 - 738 383 
Meteorolo{ka stanica Meteor Sjenica 020 - 741 008 
Policijska uprava Novi Pazar 020 - 314 744 
Op{tinski i Okru`ni sud - Novi Pazar 020 - 314 391 
Zdravstveni centar Novi Pazar 020 - 314 722
Apotekarska ustanova Novi Pazar 020 - 318 375 
Elektrodistribucija Novi Pazar 020 - 315 117

330 116 
Preduze}e za puteve „Novi Pazar put“ 020 - 314 911
Univerzitet Novi Pazar 020 - 317 754 
Internacionalni univerzitet 020 - 316 634 
Dom kulture Novi Pazar 020 - 313 069 
Regionalno pozori{te Novi Pazar 020 - 322 891 
SOS telefon (KC Damad) 020 - 332 755
Sportski centar Novi Pazar 020 - 312 420
Turisti~ka organizacija Novog Pazara 020 - 338 030
@elezni~ka stanica Ra{ka 036 - 736 008
Dom zdravlja 036 - 736 127
Komunalno preduze}e Ra{ka 036 - 736 622
Centar za kulturu 036 - 736 273
Biblioteka 036 - 736 092
Gradski stadion 036 - 736 650
Sportska hala 036 - 736 794
De~iji vrti} „Veselo detinjstvo“ 036 - 736 120
Apoteka 036 - 738 080
Turisti~ka organizacija 036 - 738 670
Crveni krst 036 - 736 648
Vatrogasna slu`ba 036 - 736 002
Veterinarska stanica 036 - 736 877
Taksi stanice 036 - 740 040 i 036 - 733 222

PRETPLATA
Period:

3 meseca - popust 10% 
= 546,00 din
6 meseci - popust 15%
=1.053,00 din
12 meseci - popust 20%
=2.028,00 din

s tro{kovima dostave na adresu
Kontakt telefon: 011 / 344 - 11 - 86 

lok. 124, 107 /Prodaja/

Sand`ak Danas - Posebno izdanje lista Danas za oblast Sand`aka.  Ure|uju: Safeta Bi{evac (Beograd), Sla|ana Novosel (Novi Pazar). 
Adresa: Novi Pazar, TC Vakuf, 1. maja BB   Telefon i fax: 020 331 570  e-mail: sandzakŸdanas.rs

Projekat je sufinansiran iz bud`eta Republike Srbije - Ministarstva kulture i informisanja. 
Stavovi izneti u podr`anom medijskom projektu nu`no ne izra`avaju stavove organa koji je dodelio sredstva. 

Nova Varo{ - Pedesetak prvaka iz novovaro{kog
kraja otputovalo je u Herceg Novi, gde }e letovati
o tro{ku Op{tine Nova Varo{. Put crnogorskog
primorja veseli karavan mali{ana krenuo je pre
dva dana u pratnji nekoliko u~iteljica i socijalnih
radnica, a sve do 7. jula boravi}e u hotelu „M“,
moderno opremljenom objektu apartmanskog ti-
pa sme{tenom na samoj obali mora. 

U blagodetima primorja ovog puta u`iva oko
50 prvaka iz porodica slabijeg materijalnog statu-
sa. Pravo na besplatno letovanje imaju prva~i}i iz
jednoroditeljskih porodica, korisnika stalne nov-
~ane socijalne pomo}i, kao i mali{ani ~ija su oba
roditelja nezaposlena. Oni su bili prioritet, a pri-
liku da prvi put ove godine letuju u Herceg No-
vom imala je i nekolicina prvaka ~iji je jedan od

roditelja zaposlen uz doplatu od 5.000, a ako su
oba uz dodatnih 10.000 po detetu.

- Ovo je jedan od najboljih programa lokalne
samouprave jer u uslovima besparice ve}ina ro-
ditelja nije u mogu}nosti da svoje mali{ane odve-
de na more. Posebna pogodnost je za seosku decu
~iji roditelji zbog letovanja ne mogu da zapostave
gazdinstvo i to u jeku poljoprivrednih radova.
Moja }erka Jelena }e prvi put videti more, a dosa-
da se nije odvajala od porodice, tako da }e i za nju
i za nas roditelje ovo bilo veliko i lepo iskustvo.
Podr`avamo ovu pre svega zdravu i humanu ak-
ciju Centra i Op{tine, uz apel da narednih godina
bude i ve}i obuhvat dece, ka`e jedan od roditelja
Nenad Lojani~i} iz Akma~i}a.  Akcija besplatnog
letovanja |aka prvaka pokrenuta je pre ~etiri go-

dine, a za ovu namenu su iz bud`eta za 2017. iz-
dvojena sredstva od oko 1.000.000 dinara. Bora-
vak novovaro{kih mali{ana na crnogorskom pri-
morju pomogle su brojne doma}e firme i predu-
ze}a . „Zahvaljuju}i darodavcima, za prvake su
obezbe|eni osve`enje i slatki{i tokom putovanja,
par fakultativnih izleta prilago|enih interesova-
nju ovog uzrasta dece, kao i dnevnice za profeso-
ra fizi~kog vaspitanja odnosno instruktora u pli-
vanju. TSC „Zlatar“ i hotel „Panorama“ obezbe-
dili su sendvi~e , a sugra|anka Dragica Anselmi
finansirala je kupovinu majica sa {tampanim nat-
pisom „Zlatarfest 2017“ kako bismo iskoristili i
ovu priliku da promovi{emo novovaro{ki kraj i
predstoje}u turisti~ku manifestaciju“, dodaje Je-
lena Lekovi}, direktorka op{tinskog CSR. R. P. 

Najmla|i promoteri zlatarskog kraja:
\aci pred polazak na more

Pedesetak novovaro{kih prvaka otputovalo na crnogorsko primorje 

Letuju o tro{ku op{tine

Stanovi za devet porodica
Ro`aje - Predsjednik op{tine Ro`aje Ejup Nurkovi} uru~io je nedavno

klju~eve stanova za devet socijalno ugro`enih porodica. Gradnju zgrade so-
lidarnosti solidarnosti na Band`ovom brdu pomogla je Vlada Crne Gore.
Nurkovi} je u pozdravnom govoru naglasio zna~aj dobre saradnje repu-
bli~kih i op{tinskih vlasti, {to je i omogu}ilo da ovih devet porodica dobi-
ju krov nad glavom. 

Zamjerku na podijelu stanova imao je bra~ni par Elvin Bali} i Sanela Huse-
inovi}, koji imaju troje djece. Bali} i Huseinovi}eva sumnjaju da su stanovi
dijeljeni mimo kriterijuma konkursa i smatraju da su oni imali pravo na stan.
Predsjednik komisije za rje{avanje stambenih pitanja socijalno ugro`enih ka-
tegorija i lica sa posebnim potrebama Amel [ahi} kazao je da je rang lista na-
pravljena po osnovu va`e}eg pravilnika. „Mi smo primili 21 zahtjev za dodje-
lu stana, a kriterijume je ispunjavalo 19 porodica“, dodao je on. C. D. 

„Bihor“ u 
Luksemburgu

Petnjica - Tradicionalni festival multikulture odr`an je i ove godine 24. juna u
gradu Rumelan`u, na jugu Luksemburga. Na platou ispred op{tine ovoga grada
okupile su se doseljeni~ke zajednice iz mnogih zemalja svijeta, a me|u njima i
doseljenici iz Crne Gore, okupljeni oko udru`enja „Bihor“, koje se i u ovoj prili-
ci pokazalo kao ozbiljna organizacija, svjesna da svaku priliku valja iskoristiti ka-
ko bi se {to bolje reprezentovala svoja dr`ava, a u isti mah pokazati i visok ste-
pen integracije u zemlju prijema. Osim kulinarskih specijaliteta, posjetioci su na
{tandu ovog udru`enja mogli vidjeti i fotografije turisti~kih destinacija u Crnoj
Gori. Poseban ugo|aj priredilo je KUD „Evropa“ koje je izvelo splet igara iz Cr-
ne Gore i Sand`aka, koje su se o~igledno veoma dopale posetiocima. C. D. 


